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Protokół Nr 1/2024  

z posiedzenia Komisji Oświaty, Statutów, Ochrony Zdrowia 

i Polityki Społecznej  

odbytego dnia 19 czerwca 2024 r.  

w Urzędzie Gminy Wierzchosławice (I piętro – Sala Konferencyjna) 

 

Obrady rozpoczęto 19 czerwca 2024 o godz. 09:00, a zakończono o godz. 09:19 tego samego 

dnia 

W posiedzeniu wzięło udział 6 członków Komisji: 

Obecni: 

1. Wojciech Aleksander 

2. Tomasz Jachimek 

3. Barbara Knapik 

4. Dawid Mocny 

5. Halina Popiela 

6. Dawid Przybyło 

 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

Małgorzata Moskal – Wójt Gminy 

Ewa Sukta – Skarbnik Gminy 

Monika Masłoń – Dyrektor Publicznego Przedszkola w Wierzchosławicach 

Andrzej Stec – Inspektor w Referacie Edukacji, Kultury i Sportu 

 

1. Otwarcie posiedzenia. 

Otwarcia posiedzenia dokonała Przewodnicząca Komisji Barbara Knapik. Przywitała 

zaproszonych gości, poinformowała, że w posiedzeniu uczestniczy wymagana ilość członków 

Komisji, co pozwala na podejmowanie prawomocnych decyzji. 
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2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

Głosowano w sprawie 

Przyjęcie porządku posiedzenia. 

Wyniki głosowania 

ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (6) 

Wojciech Aleksander, Tomasz Jachimek, Barbara Knapik, Dawid Mocny, Halina Popiela, Dawid 

Przybyło 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

 

Przyjęto porządek posiedzenia, jak niżej: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3. Wybór Zastępcy Przewodniczącego Komisji. 

4. Przyjęcie sprawozdania z działalności Przedszkola Publicznego w Wierzchosławicach za 

rok 2023.  

5. Rozpatrzenie „Raportu o stanie Gminy Wierzchosławice w roku 2023”. 

6. Wolne wnioski. 

7. Zamknięcie posiedzenia.  

 

 

3. Wybór Zastępcy Przewodniczącego Komisji. 

Przewodnicząca poinformowała, że na dzisiejszym posiedzeniu Komisja dokona wyboru 

Zastępcy Przewodniczącego Komisji. W związku z tym Przewodnicząca Komisji zaproponowała 

kandydaturę Dawida Przybyło na Zastępcę Przewodniczącego Komisji. Radny Dawid Przybyło 

wyraził zgodę na kandydowanie.  
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Innych kandydatur nie było. 

Głosowano w sprawie 

Wybór Radnego Dawida Przybyło na Zastępcę Przewodniczącego Komisji. 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (5) 

Wojciech Aleksander, Tomasz Jachimek, Barbara Knapik, Dawid Mocny, Halina Popiela 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Dawid Przybyło 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

 

4. Przyjęcie sprawozdania z działalności Przedszkola Publicznego w Wierzchosławicach za 

rok 2023. 

-Monika Masłoń: dzień dobry, witam wszystkich zebranych. Jeśli chodzi o sprawozdanie 

z działalności Przedszkola Publicznego za rok 2023 to w roku szkolnym 2023/2024 do 

przedszkola zostało przyjętych 176 dzieci  w wieku od 2,5 do 6 roku życia. Z realizacji podstawy 

programowej, czyli w godzinach od 8:00 do 13:00 korzystało 34 dzieci, a 142 korzysta 

z dodatkowego pobytu odpłatnie. I ta opłata wynosi 1,30 za każdą dodatkową godzinę 

rozpoczętą. Dzieci również korzystają z posiłków przygotowywanych przez Szkołę Podstawową 

w Wierzchosławicach. Cena żywieniowa wynosiła 10 zł za trzy posiłki. Przedszkole bierze 

również udział w programie unijnym „Dożywianie dzieci we współpracy z GOPS-em 

w Wierzchosławicach. W przedszkolu zatrudniono 15 nauczycieli wychowania przedszkolnego 

na pełen etat w tym Dyrektora, nauczyciela religii, logopedę oraz dwóch nauczycieli 

współorganizujących proces kształcenia, ponieważ do przedszkola uczęszcza dwoje dzieci 

z orzeczeniem o kształceniu specjalnym. Prowadzone są również zajęcia rewalidacyjne dla 

dzieci. Jeśli chodzi o takie główne zadania to teoretycznie co roku jest prawie to samo, ponieważ 

przedszkole zajmuje się realizacją podstawy programowej, bo do tego jest zobowiązane 

przepisami prawa. Również prowadzi wychowanie, tworzenie warunków do samodzielności 
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dzieci, zapewnia pomoc psychologiczno-pedagogiczną, wspiera dzieci oraz rodzinę 

w kształtowaniu wychowanków. Przedszkole realizuje podstawę programową, oczywiście 

nauczyciele na początku roku wybierają programy, podstawy, które będą realizować. Również 

realizowane są dodatkowe programy w przedszkolu. W tym roku były realizowane segregacja 

śmieci, program wspierający motorykę małą, mali wielcy odkrywcy, matematyka, bajka 

w podróży. Również bierzemy udział w projekcie ministerialnym szkoła do hymnu. Tradycje 

przedszkola to oczywiście pasowanie przedszkolaka, wszystkie święta kalendarzowe. Oprócz 

tego jeszcze dodatkowe, takie, jak pluszowego misia, Międzynarodowy Dzień Praw Dziecka, 

Dzień Babci, Mamy, zakończenie roku przedszkolnego, Dzień Dziecka, pożegnanie starszaków. 

Bierzemy również udział w akcjach, zbieramy zużyte baterie, zakrętki, organizujemy kiermasze 

świąteczne wspólnie z rodzicami, górę grosza, w akcjach charytatywnych. W tym roku 

charytatywnie z Mrówką, serduszko dla Miłoszka, również organizacja zbiórki dla dzieci 

z oddziału onkologii w Prokocimiu i żywność dla Caritasu. Nasze dzieci uczestniczą również 

w wycieczkach, spotkaniach, współpracujemy ze środowiskiem lokalnym, więc odwiedzają 

bibliotekę, różne sklepy, spotkanie z różnymi zawodami, policją strażą, fizjoterapeutą, leśnikiem, 

oczywiście teatry, wycieczki do kina. Również opracowany jest system ewaluacji dziecka, dwa 

razy do roku jest prowadzona obserwacja dziecka i diagnoza wstępna i końcowa. Po takich 

obserwacjach jest informacja do rodziców i jeśli dziecko trzeba objąć pomocą psychologiczno-

pedagogiczną wtedy są za zgodą rodziców kierowane do poradni psychologiczno-pedagogicznej. 

Oczywiście przedszkole jest zobowiązane do prowadzenia pomocy psychologiczno-

pedagogicznej. W tym roku taką opieką objęte jest 48 dzieci. W większości są to dzieci objęte 

pomocą logopedyczną, również emocjonalno-społeczne, integracja sensoryczna i zajęcia 

korekcyjno-kompensacyjne. Jeśli chodzi o budynek przedszkola to teoretycznie w środku jest, 

wszystkie sale są już wymalowane, zmienione wykładziny i meble, zabawki dokupione. 

Najpilniejszą sprawą, która wynika z protokołu BHP jest konieczność zdemontowania okładzin 

ściennych na korytarzu, tam są takie okładziny, teoretycznie wygląda to tak boazeria, łatwopalne. 

Ponieważ od dwóch lat mamy więcej oddziałów, czyli 8, u góry są trzy sale lekcyjne, łazienka 

i po prostu cały ten korytarz jest w takiej okładzinie łatwopalnej, a tam jest tylko jedno wejście 

na dół, a okładzina jest po prostu założona i ona powinna być usunięta. Jeśli chodzi o takie 

wstępne koszty i kosztorysy, które ja zrobiłam to na ten rok jest to nierealne do zrobienia, bo 

musiałoby być to zrobione w miesiącu lipcu, albo sierpniu, chociaż przedszkole funkcjonuje 

jeszcze cały lipiec, a nie może być to zrobione, jeśli dzieci są w przedszkolu. Pod tą okładziną 

jest czysta cegła czerwona, myśleliśmy, że zrobimy to sami, że ściągnie konserwator i po prostu 

będzie tylko kwestia wymalowania albo wygładzenia, a tak to trzeba płyty, koszt wstępny to 

około 30 000, ale to był taki koszt, kosztorys robiony w styczniu, październiku, listopadzie, jakoś 

tak w tamtym roku. Jest napisane to w sprawozdaniu. W tym roku jeszcze w lipcu mnie czeka 

kontrola pięcioletnia budynku więc co tam jeszcze wyjdzie w tym roku to nie wiem. W środku 

teoretycznie jakoś dbamy o ściany, o malowanie, o meble, jakieś takie wykładziny nowe to przez 

te 5 lat, kiedy byłam Dyrektorem jakoś to sobie to załatwiliśmy to tak na zewnątrz wiadomo 

wszystko niszczeje, problemem jest pewnie to, że to jest wszystko drewniane i najgorsze są 

właśnie okna, drzwi, bo przez temperatury i to wszystko jest problem. Więc jeśli chodzi o takie 
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pilne z BHP to jest tylko to na razie. Jeśli chodzi o rekrutację na przyszły rok to zostało 

przyjętych 163 dzieci, jest mniej niż w tym roku, ale związane jest to z tym, że Szkoła Rudka 

otworzyła oddział 3-4 letni, więc do zapisu w przedszkolu było około 190 dzieci, gdy otworzył 

się oddział przedszkolny w Rudce tak 25 dzieci przeszło do Rudki. Z tego, co wiem większość 

dzieci poszło do Łętowic, ponieważ tam wydłużył się czas pracy oddziału zerówkowego, 

a wcześniej był krótszy, więc teraz jest dłuższy i część dzieci od nas odeszło. Mamy około 11-12 

musiałabym sprawdzić miejsc wolnych. Teoretycznie są to miejsca w grupach 5-6 letnich, bo 

w tych takich 3-letnich już raczej miejsc nie mamy, może jedno miejsce by gdzieś było, a takie 

dzieci 6-letnie to zawsze mamy miejsca, teoretycznie takie dzieci, bo w większości takie dzieci 

idą do zerówek przyszkolnych, więc u nas zostaje około 10 do 12 dzieci w Sali, w której może 

być 14, bo to jest sala na poddaszu, więc więcej dzieci i tak nie może tam być. Mamy dwie takie 

małe sale, teoretycznie tam mamy dzieci 14, a według przepisu między 12, a 14, więc te oddziały 

są takie mniejsze. Także część dzieci nam odeszło po prostu do Rudki, do Mikołajowic też poszło 

w tym roku więcej i także takie maluchy też nam poprzychodziły, jak przechodziło rodzeństwo 

do 6-latków do szkół to też zabrali  też i 3-latki. Na stan dzisiejszy mamy jeszcze wolne miejsca 

dla dzieci 5-6 letnich i pojedyncze jedno miejsce dla 3-letniego dziecka i 4-latki musiały by być 

już w grupie takiej mieszanej. Dziękuję bardzo. 

Pytań oraz uwag nie było. 

Głosowano w sprawie 

Przyjęcie sprawozdania z działalności Przedszkola Publicznego w Wierzchosławicach za rok 

2023. 

Wyniki głosowania 

ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (6) 

Wojciech Aleksander, Tomasz Jachimek, Barbara Knapik, Dawid Mocny, Halina Popiela, Dawid 

Przybyło 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 
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5. Rozpatrzenie "Raportu o stanie Gminy Wierzchosławice w roku 2023". 

Pytań oraz uwag nie było. 

Głosowano w sprawie 

Rozpatrzenie "Raportu o stanie Gminy Wierzchosławice w roku 2023". 

Wyniki głosowania 

ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (6) 

Wojciech Aleksander, Tomasz Jachimek, Barbara Knapik, Dawid Mocny, Halina Popiela, Dawid 

Przybyło 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

 

6. Wolne wnioski. 

-Małgorzata Moskal: Szanowni Państwo, jak już powiedziałam wcześniej na Komisji Kultury, 

Sportu bardzo bym prosiła o rozdzielenie tematu zakresu czynności oby dwóch Komisji 

i o przygotowanie w przypadku Państwa Komisji mówimy o Statucie Rady Gminy, bo właściwie 

Gminy, bo trzeba to rzeczywiście pozmieniać oraz o Statucie Młodzieżowej Rady Gminy, 

żebyśmy mogli procedować ten temat Młodzieżowej Rady Gminy w Wierzchosławicach.  

-Barbara Knapik: dziękuję Pani Wójt, zajmiemy się tym niezwłocznie.  

-Wojciech Aleksander: ja mam takie pytanie, jeśli chodzi o wykorzystanie środków na 

doszkalanie nauczycieli, tam jest kwota praktycznie w połowie wykorzystana za tamten roku. 

Nauczyciele nie chcą się szkolić, czy jak to wygląda? 

-Andrzej Stec: to nie jest tak, że nie chcą się szkolić, bo dyrektorzy składają takie programy, 

plany na przyszły rok szkolenia, więc to nie nauczyciele zwracają się do dyrektora, że chcieliby 

się doszkolić i na tej podstawie są przyznawane później te środki, więc myślę, że to co w planach 
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mają to jest realizowane, może nie ma aż tylu chętnych na to, żeby się doszkolić. Oni mają wiele 

tych fakultetów, więc myślę, że jak nie ma takiej potrzeby w ramach zajęć szkolnych to po prostu 

nie kończą tych szkół, tych kursów, bo nie ma takiej potrzeby. Ale jeżeli coś się pojawia na 

bieżąco to każdorazowo te wnioski do dyrektora wpływają, to są po prostu realizowane, są 

przeznaczane na to środki w formie kursu, czy też studiów podyplomowych. 

-Małgorzata Moskal: z racji tego, że jest dużo nowych Radnych, podpowiem tylko jedną 

właściwą rzecz, bo w większości o doskonalenie to chodzi o stopień zawodowy, czyli tak 

naprawdę w naszej gminie mamy tych najwyższych dyplomowanych nauczycieli bardzo dużo. 

To jest tak naprawdę większość. Więc wiadomo, że w największym stopniu te kwoty są 

wykorzystywane właśnie na takie szkolenia. Natomiast będziemy zwracać też uwagę, żeby 

z innych kompetencji szczególnie cyfrowych nauczyciele korzystali i takie rozmowy 

z dyrektorami też zostały podjęte, żeby wszelkiego rodzaju technologiczne rzeczy, chmury i inne 

takie po prostu wykorzystać w nauczaniu, a niekoniecznie wszyscy nauczyciele są w tym 

zakresie kompetentni. Więc w tym zakresie takie szkolenia moglibyśmy jeszcze dodatkowo 

przeprowadzić, żeby te kwoty jak najbardziej wykorzystać. Ale rzeczywiście Pan 

Przewodniczący ma rację, że te kwoty nie zostały do końca wykorzystane.  

 

7. Zamknięcie posiedzenia. 

W związku z wyczerpaniem porządku posiedzenia Przewodnicząca Komisji dokonała 

zamknięcia 1 posiedzenia Komisji Oświaty, Statutów, Ochrony Zdrowia i Polityki Społecznej. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołowała:       Przewodnicząca Komisji 

 

Karolina Szpila      Barbara Knapik 


